
 تا زماني كه نگاه مديريتي تغيير نكند
اميدي به تيم اميد نيست!

همه نگاه ها به وينگاداست، س��رمربي تيم اميد؛ تيمي كه با نتايج دور 
از انتظار، در اينچئون فاجع��ه اي را رقم زد كه كمتر كس��ي تصورش 
را مي كرد. س��رمربي تيم اميد اما بدون عذر و بهانه دس��ت روي سينه 
گذاشت و به نشانه عذرخواهي از مردم، سرش را خم كرد. او تقصيرات 
را به گردن گرفت، اما آيا همه مشكلات تيم اميد به اين حذف ناباورانه و 

نتايج ضعيف در اينچئون باز مي گردد و مقصر اصلي آن وينگاداست؟
بس��ياري از پيشكس��وتان و حتي مربيان داخلي كه هرگز دل خوشي 
از مربيان خارجي ندارند، وين��گادا را مقصر اصلي اين نتايج مي دانند و 
معتقدند پولي كه خرج او شده اگر هر جاي ديگر هزينه مي شد بي شك 
نتيجه اي بهتر مي داد و تيم اميد بدون مربي هم نبايد اين نتايج را كسب 
مي كرد. اما امير حاج رضايي معتقد است مش��كل از مديريت فوتبال 
است نه وينگادا: » اين بسيار تلخ اس��ت كه فوتبال ما منتظر پيروزي 
پرگل ويتنام نشسته بود تا تيم اميد ما حذف نشود. اما ثمره مديريت 
فدراسيون فوتبال همين شد كه امروز مشاهده مي كنيد. كارنامه وينگادا 
در حوزه كشورهاي جنوبي خليج فارس مشخص است و در اين مورد 
احتياج به واكاوي نيست اما بايد به اين مربي پرتغالي فرصت بيشتري 
داد تا زمان كافي براي پياده كردن افكارش داشته باشد. اما سؤال مهم 
اين است كه چرا ما هميشه مشكل داريم؟ مي خواهيم يك مربي جذب 
كنيم، مشخص نيست ملاكمان چيست، چه هدفي را دنبال مي كنيم 
و قرار است چه زماني به او مهلت بدهيم. اما ايمان داشته باشيد مادامي 
كه اركان اصلي كه سه ركن مديريت، برنامه ريزي و سرمايه گذاري است 
را رعايت نكنيم به پيروزي هاي پايدار نمي رسيم. بيشتر پيروزي هاي 
ما مقطعي بوده و همين موجب شده تا يك خط در ميان با يك ناكامي 
مواجه شويم. اگر رويه همين باش��د كه امروز مي بينيم، بعيد مي دانم 
طلسم 40 ساله عدم حضور ما براي حضور در المپيك بشكند. همانطور 
كه پيش تر گفتم، براي رسيدن به موفقيت بايد اركان اصلي مديريت را 
رعايت كرد كه اين روزها در فوتبال ما خبري از اين موضوع نيست. در 
فوتبال ما مدير لايق وجود ندارد تا سر و ساماني به اين فوتبال بدهد. «

عزيز محمدي، رئيس اتحاديه فوتبال باش��گاه هاي كش��ور هم با وجود 
آنكه معتقد است رس��انه ها با وينگادا مدارا كرده بودند و اگر اين نتايج را 
يك مربي داخلي كسب كرده بود حتماً با انتقاد هايي بسيار شديد مواجه 
مي شد معتقد است كه در واقع اين فدراسيون است كه با تصميمات اشتباه 
هم به خودش خيانت كرد هم به وين��گادا:» اينكه فقط وينگادا را مقصر 
بدانيم اشتباه است. فدراس��يون فوتبال با اين برنامه ريزي و براي اينكه 
مجبور نشود ليگ را تعطيل كند از هر باشگاه تنها دو بازيكن دعوت كرد. 
هفت بازيكن بين 21 تا 23 س��ال به تيم فراخواند و حالا استخوان بندي 
اصلي تي��م را اين افراد تش��كيل مي دهند در صورتي ك��ه اين بازيكنان 
نمي توانند در راه صعود به المپيك تيم را همراهي كنند. فدراسيون هم 
دست خودش را بست هم دست وينگادا را و حالا مي بينيم كه تيم اميد 
بدون هيچ برنامه ريزي و آينده نگري راهي اين بازي ها شده مگر غير از اين 
است كه همين تيم اميد آينده تيم ملي را تشكيل مي دهد؟ حالا با توجه 

به نتايج كسب شده نبايد در مورد آينده فوتبال نگران بود؟«
منصوريان، مربي س��ابق تيم ملي اميد اما معتقد است: نگاه كميته در 
نتيجه اميد دخيل بود:» قبل از هر چيز بايد تكليف اين تيم مش��خص 
ش��ود. اين تيم را گاهي اميد مي خوانيم و گاهي تي��م المپيك. نزديك 
بازي هاي آسيايي و المپيك كه مي شود كميته ملي المپيك به اين بهانه 
كه بخش بزرگ هزينه هاي اين تيم را مي پردازد مي خواهد مسئوليت را 
بر عهده داشته باشد و وقتي اين دو رقابت نيست عنوان اين تيم را »اميد« 
ذكر مي كنند. متأسفانه من شاهد بودم كه در برخي اوقات نه فدراسيون 
نه كميته هيچ كدام مسئوليت اين تيم را قبول نمي كردند و اين تيم رها 
مي شد. اگر به جاي اين تيم، تيم زير 20 ساله ها راهي اينچئون مي شد و 
اين تيم خود را براي المپيك آماده مي كرد حذف از گروه هم مورد انتقاد 
قرار نمي گرفت. اما كميته ملي المپي��ك به دنبال مدال بود و به همين 

دليل تيمي را راهي كرد كه دست خالي بازگشت!«
كفاشيان در اعتراف به اشتباهاتش در قبال تيمي كه راهي اينچئون شد 
و با كسب نتايج ضعيف دست خالي بازگشت تنها به تعطيل نكردن ليگ 
اش��اره مي كند:» تيم المپيك ما جوان بود، اما اگر مي خواستيم تيم را 
بيشتر تقويت كنيم و با قدرت بالاتري به اينچئون بفرستيم مي توانستيم 
ليگ را براي مدتي تعطيل كنيم يا بازي هاي بعضي تيم ها را به تعويق 
بيندازيم تا بازيكنان بزرگس��ال تر و توانمندتر ليگ برتري را از س��ه يا 
چهار باشگاه به تيم اميد تزريق كنيم اما اين كار را نكرديم و خواستيم 
بازي هاي ليگ بدون وقفه انجام ش��ود. در نتيجه ما بازي هاي آسيايي 
را فدا كرديم تا به ليگ لطمه اي وارد نش��ود. اما اين تيم بايد با انگيزه 
بيش��تري بازي مي كرد و تلاش مضاعفي به خرج مي داد اما متأسفانه 
ميان نفرات جديد و بازيكنان ثابت تيم هماهنگي لازم وجود نداشت. در 

هر صورت اين تصميم اشتباه بود و تجربه اي شد براي آينده كار ما. «
اما واقعيت اين است كه اگر قرار بود اش��تباهات تجربه شود، اكنون با 
دست خالي از اينچئون باز نمي گشتيم و با استفاده از تجربيات سال هاي 
قبل، نتايج بهتري كس��ب مي كرديم. تيم اميد يا المپيك هيچ فرقي 
نمي كند. هر دو يك تيم هس��تند كه به گفت��ه منصوريان گاهي اميد 
خوانده مي شود و گاهي المپيك، تيمي كه تنها چند هفته قبل از شروع 
هر مس��ابقه اي نفرات متغير آن دور هم جمع و بدون هيچ هماهنگي 
راهي مسابقات مي شوند. تيمي كه گاهي نفرات قابل اتكايي دارد كه با 
استفاده از تكنيك هاي فردي، تاكتيك تيمي را هم بالا مي برند و نتيجه 
مي گيرند و گاه هم مثل بازي هاي اينچئون آنقدر دست خالي هست كه 
هيچ تاكتيك تيمي نمي تواند تاثيري در آن داشته باشد! وينگادا يا هر 
مربي ديگري هم اگر روي نيمكت اين تيم بنشيند تا زماني كه روند كار 
به اين منوال باشد نمي توانيم اميدي روي تيم اميد يا المپيك داشته 
باشيم و حسرت هايمان همچنان به قوت خود باقي مي ماند و موفقيتي 
هم اگر كسب شود مطمئنا مقطعي اس��ت نه دائمي، چراكه تيم اميد 
هرگز تيمي منسجم و بابرنامه نبوده كه بخواهد حتي از تجربيات براي 
آينده اي بهتر استفاده كند! مس��ئله اي كه باعث شده هر از چندگاهي 

ناكامي سنگيني در پرونده اين تيم ثبت شود! 
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شيوا نوروزي

ميز باني قطر در جام جهاني 2022 با حاش��يه هاي تمام نش��دني و 
جالبي رو به روست، پس از اينكه براي خيلي ها مسجل شد قطري ها با 
رشوه و زد و بند ميز باني را به دست آورده اند خيلي ها منتظر بودند تا 
فيفا با اقدامي سريع و قاطع ميز باني را از آنها بگيرد و به كشور ديگري 
واگذار نمايد. اما حمايت تمام قد سپ بلا تر رئيس فيفا از قطري ها 

باعث شد تا همه چيز تمام شده تلقي شود. 
البته اين پايان كار نبود، چرا كه عضو آلمان��ي كميته اجرايي فيفا 
در اظهار نظري جنجالي عن��وان كرد كه به دلي��ل گرماي بيش از 
حد هوا در قطر بايد ميز باني جام جهاني 2022 از اين كشور گرفته 
شود. بيان اين حرف واكنش تند  قطري ها را در پي داشت. قطري ها 
مدعي هستند كه مي توانند با قرار دادن دستگاه هاي خنك كننده 
در ورزشگاه ها ش��رايطي را ايجاد كنند كه تيم ها بتوانند در شرايط 
آب و هوايي مناسب به رقابت بپر دازند. آنها مي گويند مي توانند به 
وسيله اين دس��تگاه ها دماي هوا را تا 22 درجه سانتي گراد پايين 
بياورند به نحوي كه تمام تيم ها رضايت كامل داشته باشند.  بيان اين 

ادعا نيز البته با واكنش برخي از اعضاي فيفا رو به رو شده، چرا كه آنها 
معتقدند حتي اگر قطري ها بتوانند چنين شرايطي را براي تيم هاي 
حاضر در رقابت ها فراهم كنند تكليف توريست ها و تماشاگراني كه 
براي ديدن مسابقات راهي قطر مي شوند چگونه خواهد بود؟ و آنها 

به طور حتم ش��رايط خوبي را در حين بر گزاري مسابقات نخواهند 
داشت.  در اين خصوص پيشنهاد ديگري هم مطرح شد و آن اينكه 
مسابقات در زمستان بر گزار ش��ود كه اين پيشنهاد نيز بلافاصله با 
مخالفت كشور هايي چون انگلستان و آلمان رو به رو شد چرا كه آنها 
معتقدند بر گزاري رقابت هاي جام جهاني در زمس��تان باعث بر هم 
خوردن بر نامه مسابقات ليگ اين كشور ها خواهد شد.  البته قطري ها 
مي گويند حتي در اين خصوص هم مشكلي ندارند، آنها مي گويند 
نبايد اين مسئله عنوان ش��ود كه بازي ها در قطر بر گزار نشود، بلكه 
بايد عنوان شود كه فيفا كدام فصل را براي بر گزاري مي پسندد و آنها 

آمادگي كامل براي اجراي اين بر نامه در هر فصلي را دارند. 
آنچه آنچه مسلم است اينكه تا نهايي ش��دن ميز باني قطر در جام 
جهاني 2022 هنوز راه زيادي باقي مانده، مگر آنكه رئيس فيفا باز 
هم حمايت كامل و قاطع خود را از بر گزاري جام جهاني در اين كشور 
كوچك و متمول حاش��يه خليج فارس اعلام كند و باز هم به تمام 

حاشيه ها پايان دهد. 

گرماي هوا تهديدي براي ميز باني
حاشيه هاي تمام نشدني جام جهاني 2022 قطر فريدون حسن 

    فوتبال اروپا

ما پاس را واگذار كرديم و در اختيار ما نيست
هفته گذشته اخباري مبني بر بازگشت تيم پاس به تهران و احياي اين 
تيم به گوش رسيد. البته اين حرف و حديث ها يكي دو سال پيش هم 
شنيده شد اما پرونده اين موضوع هربار به نحوي مختومه شد تا پاس در 
همدان ماندگار باشد. آن زمان شايعات به حدي بالا گرفت كه گفته شد 
در فصل جديد نيروي انتظامي مجدداً در ليگ برتر تيمداري و باشگاه 
قديمي و ريشه دار پاس را احيا مي كند. پيشكسوتان اين باشگاه هر روز 
با مصاحبه هاي خود نظر مثبت خود را علام مي كردند و 
مي گفتند كه اگر اين كار ش��ود قطعا فوتبال ايران 
از اين حال��ت درجازدن بيرون مي آي��د. اما چندي 
نگذش��ت كه دوباره همه چيز تكذيب شد تا امروز 
كه اين بحث دوباره به وجود آمده اما ديروز 
فرمانده كل نيروي انتظامي خيلي زود 
در اين باره موضع گرفت و گفت: باشگاه 
پاس متعلق به نيروي انتظامي بود و ما 
آن را واگذار كرديم و ديگر در اختيار 
ما نيست. ضمن اينكه نيروهاي مسلح 
در س��ند ورزشي شان حق حضور در 

ورزش هاي حرفه اي را ندارند.

22 سال است كه تيم اميد بلاتكليف است 
بازيكنان تيم اميد ك��ه به طور تحقير آمي��ز از بازي هاي اينچئون حذف 
شد حالا مورد انتقاد بسياري از كارشناسان و مربيان قرار گرفته اند. همه 
انتقادات متوجه يك موضوع بود و آن هم بي برنامگي مسئولان فدراسيون 
براي تيم اميد. بازيكن اسبق تيم ملي فوتبال بلاتكليفي و بي برنامگي را از 
عوامل ناكامي تيم اميد دانست. مهدي مهدوي كيا در مورد ناكامي تيم 
اميد در بازي هاي آسيايي گفت: از يكي، دو سال پيش هشدار داده بودم 
كه در فوتبال پايه ما اتفاقاتي در حال رخ دادن اس��ت. متأسفانه يكي از 
مشكلات اهميت ندادن به مربيان پايه است؛ مربياني كه عاشق هستند اما 

وقتي مي بينند به آنها اهميت داده نمي شود، دلسرد 
مي شوند. من به اتفاق دوس��تي و ميرآخوري كل 
ايران را گشتيم يك بازيكن هم پيدا نكرديم كه به 

تيم جوانان اضافه كنيم. وي با اشاره به اينكه تيم اميد 
در اين دوره يكي از ضعيف ترين نتايج تاريخ را رقم 
زد اظهار داشت:تيم المپيك 22 سال است كه 
مشكل دارد و بلاتكليف هستند. همواره اين 
تيم به حال خود رها شده و تنها يك هفته بعد از 

حذف بحث اين تيم پيگيري و سپس تا چند ماه 
مانده به دوره بعد به حال خود رها مي شود. 

انتقاد از عدم ارائه گزارش فساد توسط كميسيون اصل ۹۰
زماني كه قرار شد فساد فوتبال در مجلس پيگيري شود تصور مي كرديم پرونده اين موضوع خيلي 
زود بسته خواهد شد و مقصران به سزاي اعمالشان خواهند رسيد اما شهريور هم تمام شد و همچنان 
خبري نيست. گويا حالا حالا هم قرار نيست حل شود. مصطفي افضلي فرد نماينده مردم اردبيل در 
مجلس شوراي اسلامي با اشاره به روند بررسي پرونده فساد و تباني در فوتبال در كميسيون اصل نود 
مجلس گفت: من در جلسه هيئت رئيسه كميسيون اصل نود به عدم نهايي شدن 
گزارش فس��اد در فوتبال انتقاد كردم و گفتم نبايد روند كار رس��يدگي به پرونده 
فس��اد در فوتبال به كندي پيش  رود. وي با بيان اينكه مسئوليت پرونده فساد در 
فوتبال برعهده رسايي است، گفت: من نمي دانم چرا هنوز اين پروند باز است 
در صورتي كه قرار براين بود تا پايان ش��هريور ماه گزارش پرونده فساد و 
تباني در فوتبال آماده شود. اين نقص به كميسيون اصل نود وارد است كه 
نتوانسته آنطور كه شايسته است در زمان مشخص گزارش جامعي را در 
ارتباط با موضوع فساد و تباني در فوتبال ارائه كند و اميدوارم در آينده 

فرصت كافي براي انجام اين كار وجود داشته باشد. 

استقلال را زماني تحويل گرفتم كه اصلاً باشگاه نبود
 وقتي فتح الله زاده از مديريت باشگاه استقلال كنار رفت و افشارزاده جايگزين او شد حرف و حديث هاي 
فراواني به وجود آمد. مديرعامل استقلال با اشاره به اينكه وقتي اين تيم را تحويل گرفته به هيچ وجه 
شبيه يك باشگاه نبوده، اظهار داشت: واقعيت اين است كه بعد از اينكه محمود گودرزي وزير ورزش 

شد به عنوان مشاور عالي وي انتخاب شدم. بعد از آن زماني كه بحث اين دو تيم شد به 
من حكم كردند به استقلال بيايم. در ابتداي كار خيلي مايل به اين كار نبودم، اما بعداً 
به دليل احساس تكليفي كه به من شد و اينكه نگويند افش��ارزاده كم آورده يا از اين 
تجربه ها هراس دارد به استقلال آمدم. روزي كه به باشگاه آمدم استقلال مشكلات 

زيادي داشت. باشگاه اصلًا شبيه باشگاه نبود و مشكلات سخت افزاري و نرم 
افزاري فراواني داشتيم. ساختمان باشگاه وضع بدي داشت و هر جا كه دست 
مي زديم مش��كلات زيادي مي ديديم. با كمك دوس��تان توانستيم باشگاه 
را س��امان بدهيم و به ش��ما بگويم قصد داريم تنها به تيم��داري نپردازيم و 
باشگاهداري انجام بدهيم. البته خيلي ها سعي دارند براي ما حاشيه درست 

كنند اما ما سعي مي كنيم فقط به امور باشگاه بپردازيم. 
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دنيا حيدري

از اشتباهات گذشته درس بگيريم
بازي هاي آسيايي در جريان اس��ت و همه كشورهاي قاره كهن با تمام 
توان به اين رقابت ها آمده اند تا قدرت ورزش��ي خ��ود را به رخ يكديگر 
بكش��ند. منتها كاروان ايران همچون س��ال هاي گذش��ته فقط روي 
رشته هاي مدال آور هميشگي حس��اب باز كرده. در حالي كه حريفان 
چيني، كره اي، ژاپني و بس��ياري از تيم هاي ديگر از همان روز نخست 

براي تصاحب مدال ها برنامه ريزي كرده بودند. 
كاروان 276 نفره كش��ورمان با هزينه اي فراوان به كره جنوبي رفت تا 
بلكه از عنوان چهارمي دوره گذشته مان دفاع كنند. اين در حالي است 
كه پيش از اعزام ورزشكاران به اينچئون مسئولان ارشد ورزش ايران 
بدون هيچ رودربايس��تي از مردم مي خواس��تد تا در روزهاي ابتدايي 
انتظار هيچ مدالي را نداشته باش��ند. اين اظهارات در حالي مطرح شد 
كه در آستانه شروع بازي ها نتيجه اي جز تضعيف روحيه و بي انگيزگي 
در ورزشكارانمان نداشت. شروع بازي ها نشان داد كه پيش بيني هاي 
انجام شده چندان بي حساب و كتاب نبوده. سه روز از هفدهمين دوره 
مسابقات گذشته تا اينكه بانوان تيرانداز طلسم بي مدالي را شكستند. 

فرام��وش نكنيد كه در اي��ن مدت ورزش��كاران ايراني در رش��ته هاي 
مختلف ب��ه ميدان رفتند ام��ا هيچ ك��دام از آنها دست ش��ان به مدال 
نرسيد. دوچرخه سواري، جودو، ژيمناستيك، شنا، تالو و شمشيربازي 
رشته هايي بودند كه به رغم داشتن چند نماينده نتيجه درخوري حاصل 
نشد. در صورتي كه المپيك آسيايي جايي براي تجربه اندوزي نيست و 
پيشرفت در تمامي رشته ها مس��تلزم برنامه اي دقيق است. اينكه براي 
بالا رفتن نفرات شركت كننده با اعزام برخي ورزشكاران موافقت شود 
قطعاً حاصلي براي ما نخواهد داشت. البته فرصت دادن به رشته هايي كه 
شانس مدال آوري كمي دارند قابل تقدير است اما در ميان نفرات اعزامي 
هستند كساني كه پيش بيني اوت شدن شان كار سختي نبود. ناكامي 
مطلق جودوكاران مويد اين ادعاست.  سال هاست كه قوانين جودو براي 
جذاب شدن اين رشته از سوي فدراس��يون جهاني تغيير كرده. همين 
مسئله موجب شده تا يكي از رشته هاي مدال آور كشورمان كه تا همين 
چند سال گذشته يكي از قدرت هاي قاره كهن محسوب مي شد از گردونه 
حذف شود. ناكامي رزمي كاران اين رشته در سال هاي اخير تشديد شده 
و در حالي كه انتظار مي رفت پس از بازي هاي آسيايي گوانگژو فكري به 
حال شان شود اما نه تنها در المپيك لندن بلكه در اينچئون نيز اثري از 
پيشرفت در جودوكاران ايراني به چشم نخورد. متأسفانه از اين دست 

ناكامي ها در بين نفرات حاضر در كره جنوبي كم نيست. 
حسرت كسب يك مدال در رشته شنا، رس��يدن به مراحل پاياني در 
رشته شمش��يربازي و عرض اندام در ميان ژيمناس��ت هاي قدرتمند 
آسيايي سال هاس��ت كه بر دل ورزش كشور مانده، آن هم بدون اينكه 
تغييري در ش��رايط اين تيم ها رخ دهد. ملي پوش��ان ش��نا اگرچه در 
بازي هاي آسيايي 2014 به ركوردشكني هاي ملي خوبي دست يافته اند 
اما سير صعودي اين رشته زماني قابل قبول محسوب مي شود كه پس از 
گذشت چند سال حداقل در دوره بعد المپيك آسيايي دستمان به مدال 
برسد. نداش��تن برنامه بلند مدت از جمله چالش هايي است كه بيشتر 
فدراسيون ها از آن رنج مي برند. كمتر رئيس فدراسيوني پيدا مي شود 
كه چند دوره متوالي در سمتش باقي بماند و ادامه راه مدير قبلي را برود. 
تغييرات مكرر مديران و كادر فني محتمل ترين اتفاقي است كه پس از 
ناكامي يك رشته به ذهن مسئولان مي رسد. در حالي كه اگر مديران 
را مجاب به قبول ناكامي و درس گرفتن از اشتباهات شان كنند و از آنها 
برنامه اي بلند مدت بخواهند بخشي از مشكلات حل مي شود. اتفاقي كه 
براي واليبال افتاد؛ داورزني راه يزداني خرم را ادامه داد و پس از گذشت 

پنج شش سال از مديريتش شاهد جهاني شدن واليبال بوديم. 
اگر مي خواهيم در دوره بعدي بازي هاي آسيايي مثل قدرت هاي اصلي 
از همان روز اول براي مدال بجنگيم بايد از همين حالا به فكر باشيم و 

در باد مدال هاي رشته هاي مدال آور نباشيم. 

ديدار سجادي با شيخ احمد براي ميزباني جام ملت ها
سجادي معاون حرفه اي و قهرماني وزارت ورزش ديروز با شيخ احمد 
الفهد الصباح رئيس شوراي المپيك آسيا براي حمايت از ميزباني ايران 
در جام ملت هاي آسيا ديدار و گفت وگو كرد. شيخ احمد در اين نشست 
گفت: در ايران مردم بسيار به فوتبال علاقه مند هستند. به نظرم كشور 
ش��ما اين توانايي را دارد كه بتواند ميزبان جام ملت هاي آسيا در سال 

2019 باشد. اميدوارم اين اتفاق خوب براي فوتبال ايران رخ دهد. 
-----------------------------------------------------------

مايليم ايران در IOC و OCA نقش داشته باشد
رئيس كميته بين المللي المپيك در ديدار با رئيس كميته ملي المپيك 
كش��ورمان از حمايت مجدد IOC براي حضور مؤثر اي��ران در نهادهاي 
بين المللي ورزش خبر داد. كيومرث هاشمي رئيس كميته ملي المپيك با 
توماس باخ رئيس كميته بين المللي المپيك ديدار و گفت وگو كرد. در اين 
ديدار توماس باخ خطاب به هاشمي گفت: خوشبختانه از موقعيت و جايگاه 
ورزش ايران و اهميت آن در ورزش جهان و آسيا مطلع هستم، به همين 
دليل هم هست كه مايل و علاقه منديم ايران در كميته بين المللي المپيك 
و همچنين شوراي المپيك آسيا نقش مؤثري داشته باشد. مراحل و روش 
عضويت در IOC در حال بررسي و احتمالاً تغييرات است كه در نشست 
بعدي اين كميته تصميم گيري نهايي نيز صورت مي گيرد. اميدواريم زودتر 

بتوانيم زمينه حضور كشورهاي محق در اين خصوص را فراهم سازيم. 
-----------------------------------------------------------

كارت معافيت ماهيني و حمودي ابطال شد 
سازمان ليگ فوتبال ايران اعلام كرد كارت معافيت دو بازيكن ليگ برتري 
ابطال شده اس��ت. با توجه به نامه س��ازمان وظيفه عمومي ناجا، كارت 
معافيت علي حمودي از باش��گاه س��پاهان اصفهان و حسين ماهيني از 
باشگاه پرسپوليس تهران باطل شده است. بازيكنان فوق تا تعيين وضعيت 

خدمت نظام وظيفه نمي توانند تيم طرف قرارداد خود را همراهي كنند.

88498432سرويس ورزشي

 درخشش بانوان ايراني 
خط بطلاني بر ادعاي غربي ها است

  يك برنز در سومين روز، امروز روز پر مدال
امروز مي تواند يك روز پر مدال براي كاروان ايران در اينچئون باشد 
و همه در انتظار خوش رنگ ترين مدال ها هستند. در وزنه برداري 
كيانوش رستمي كه اميد طلا است امروز روي سكو مي رود و در 
ووشو هم سه نماينده ايران يعني الهه منصوريان، محسن محمد 
سيفي و حميد رضا لادور براي كسب طلا به ميدان مي روند. البته 
امروز رشته هاي ش��نا، قايقراني، بدمينتون، بوكس، تيراندازي، 
ژيمناستيك، شمش��يربازي و بسكتبال هم مس��ابقه دارند. در 
رقابت هاي ديروز كاروان ايران در ووش��و توسط سجاد عباسي به 
يك مدال برنز رسيد. حس��ين ناطقي، نماينده دوچرخه سواري 
ايران در ماده اومنيوم يك كيلومتر تايم تريل در جايگاه هش��تم 
ايستاد، حسنعلي ورپشتي در ماده اسپرينت در پايان رقابت ها مقام 
ششم را از آن خود كرد و حسين ناطقي هم در اومنيوم پنجم شد. 
در جودوي تيمي هم ايران به مقام پنجم رسيد.در شنا دو شناگر 
ايران در ماده 50 متر آزاد يعني آرشام ميرزايي و احمدرضا جلالي 
از راهيابي به فينال مسابقات بازماندند. در ماده 200 متر قورباغه 
آريا نسيمي شاد ركورد ملي ايران را شكست اما از صعود به فينال باز 
ماند. در همين ماده مهدي انصاري هم نتوانست فيناليست شود. 
در تيراندازي پوريا نوروزيان در ماده تفنگ در رده هفتم قرار گرفت 
و حسين باقري در رده هجدهم و مهدي جعفري پويا در رده نوزدهم 
قرار گرفتند. همچنين در قسمت تيمي ايران با قرار گرفتن در رده 
چهارم از دستيابي به مدال بازماند. نوروزيان در ماده تفنگ بادي 

10 متر هم در جايگاه چهارم قرار گرفت. 
در قايقراني، در رشته روئينگ دو نفره آقايان و روئينگ چهار نفره 
بانوان نيز به فينال مسابقات راه پيدا كردند. در در تيراندازي با كمان 

آقايان، عبادي با شكستن ركورد آسيا و قيدي 
راهي مرحله حذفي شدند و در بخش بانوان 
هم قاسم پور و س��رلك به مرحله حذفي راه 
پيدا كردند. در شمشيربازي تيم اسلحه اپه با 

شكست مقابل ژاپن از كسب مدال در بازي هاي آسيايي 
بازماند. در نهايت در ژيمناستيك هم احمد رمضان پور در فينال 

مسابقات قهرمان قهرمانان در جايگاه شانزدهم قرار گرفت. 
    

شاهرخ ش��هنازي ديروز بر خلاف دو روز اول شروع بازي هاي 
آس��يايي س��رحال تر بود. يك طلا و دو نقره تيراندازي در روز 
سوم سبب شده بود تا دبيركل كميته ملي المپيك با استرس 
و فشار كمتري كارش را در اينچئون پي بگيرد و ديگر مخاطب 
اين سؤال خبرنگاران قرار نگيرد كه س��رانجام ايران كي وارد 
جدول مدال ها مي شود؟ سرپرست كاروان ايران در بازي هاي 
آس��يايي ظهر ديروز به وقت اينچئون خودش را به ورزش��گاه 
گانگو رساند تا رقابت بانوان تير و كمان ايران را از نزديك تماشا 
كند. حضورش همراه مديركل حراس��ت وزارت ورزش به در 
وي آي پي ورزش��گاه، بهترين فرصت بود تا به س��راغ دبيركل 
كميته ملي المپيك برويم و از او در حين تماش��اي رقابت تير 
و كمانداران از آخرين وضعيت ورزش��كاران ايران در اينچئون 
بپرسيم و البته س��ؤال ويژه مان هم شكستن طلسم بي مدالي 
ايران توس��ط بانوان بود، موضوعي كه خيل��ي مورد توجه قرار 
گرفته و بر ادعاهاي غربي ها درب��اره محدوديت زنان در ايران 

خط بطلان كشيده است. 

آقاي ش�هنازي، به نظر مي رس�د تيران�دازي بار 
س�نگيني از روي دوش كاروان ايران برداش�ت و 

امروز انگار سرحال تر هستيد! 
واقعا كار تيراندازي بزرگ بود و به همه كاروان روحيه داد تا در ادامه 
بازي هاي آسيايي بتوانند با انگيزه بيشتري براي افتخارآفريني 
تلاش كنند. امروز)ديروز( هم ديديد كه در بعضي رشته ها مانند 
تيراندازي بچه ها تا پاي كسب مدال جلو رفتند و نشان دادند كه 
پتانسيل آن را دارند اما بد شانسي باعث شد تا با تنها 0/2 درصد 
نتوانند مدال بگيرند. اين نشان از قابليت هاي بالاي بچه هاي ايران 

در بازي هاي آسيايي دارد. 
كسب اولين مدال آن هم توسط بانوان به نظر مي رسد 
شيريني اين مدال ها را بيشتر كرده، به خصوص اينكه 
در جوامع غربي درباره محدوديت هاي زنان ايراني 

تبليغات فراواني صورت مي گيرد. 
همين طور است و من واقعا خيلي خوشحالم كه اين افتخار توسط 
بانوان ما رقم خورد و اين يك خط بطلان بر ادعاهاي دروغي است كه 
غربي ها درباره وضعيت بانوان در ايران مطرح مي كنند. نشان داديم 
كه برخورد جنسيتي نداريم و بانوان در ايران داراي جايگاه ويژه و 
قابل احترامي هستند و در همه بخش ها و به خصوص اين روزها در 

ورزش شايستگي هايشان را در بازي هاي آسيايي ثابت كردند. 
و قطعاً توجه بيش�تر به ورزش بانوان مي تواند در 

آينده ايران را صاحب مدال هاي بيشتري كند. 
قطعاً، بانوان نيمي از جمعيت ايران را تش��كيل مي دهند و آنها در 
رشته هاي ورزشي كه مطابق عرف و شرع ما است حضور فعالي دارند 
و با حفظ حجاب و ارزش ها توانس��ته اند موفقيت هاي زيادي را در 
ورزش كسب كنند كه جاي تقدير دارد. هم اكنون بيش از 21 درصد 
كاروان ايران در اينچئون را ورزشكاران زن تشكيل مي دهند و علاوه 
بر تيراندازي، در رشته هاي ديگر مانند ووشو و كاراته هم بانوان ايراني 

جزو شانس هاي مدال اصلي ما هستند. 

م�دال بان�وان در 
رشته تيراندازي 
به دس�ت آمد، 

ك�ه  رش�ته اي 
مدال هاي زيادي 
توزي�ع  آن  در 
ام�ا  مي ش�ود 
مشكلات زيادي 
براي آماده سازي 
جهت اين بازي ها 
ول�ي  داش�ت 
موفق بود. توجه 

كمتر به رشته هاي 
پر مدال و پايه در 
حالي است كه ما 

براي فوتبال هزينه هاي زيادي مي كنيم اما تيم اميد 
ضعيف ترين نتايج تاريخ را مي گيرد، در حالي كه اين 
س�رمايه گذاري اگر در رشته هاي ديگر بود به طور 

قطع مي توانست نتايج بهتري داشته باشد. 
قبول دارم اما در حال حاضر هم به ورزش هاي پايه و پر مدال توجه 
مي شود و مدالي كه نجمه خدمتي 18 س��اله در تيراندازي گرفت 
نتيجه همين سرمايه گذاري ها است اما خب به طور قطع بايد بيشتر 
از اين روي اين رشته ها سرمايه گذاري شود تا در رقابت هاي آينده 
بتوانيم مدال هاي بيشتري كس��ب كنيم. اين اهميت وقتي بيشتر 
مي شود كه به عنوان مثال در رشته هاي تيمي تنها يك مدال توزيع 

مي شود اما در رشته اي مانند شنا بيش از 100 مدال. 
به رغم موفقيت برخي رشته ها در اينچئون، چند 
رشته هم ناكام مطلق بوده اند آن هم تيم هايي كه با 

ادعاي فراوان به اينچئون آمدند مانند فوتبال!
متأسفانه برخي تيم ها خيلي بهتر مي توانستند نتيجه بگيرند اما 
انتظارات را بر آورده نكردند. درباره فوتبال هم به نظر من بايد آقاي 
كفاشيان به عنوان رئيس فدراسيون پاسخگوي اين ناكامي و نتايج 

ضعيفي باشد كه تيم اميد در بازي هاي آسيايي گرفت. 
و حاش�يه هاي فوتبال در اينچئون، اين ناكامي را 

پررنگ تر كرد. 
درباره آن اتفاق بايد بگويم كه كره اي ها بزرگ نمايي كردند و خودشان 
هم قبول دارند قبل از اينكه اتهام ثابت ش��ود نبايد آن را رس��انه اي 
مي كردند. به طور حتم با اين فرد برخورد خواهد شد ولي اعتقاد دارم 

اين مسائل در ناكامي تيم اميد تاثير چنداني نداشت. 

 شاهرخ شهنازي دبير كل كميته ملي المپيك
 و سرپرست كاروان ايران در بازي هاي آسيايي در گفت وگو با »جوان«:

گل لمپارد هوادار چلسي را كشت 
كمتر كس��ي تصور مي كرد ستاره تيم 
فوتبال چلس��ي بعد از جدايي از جمع 
آبي پوشان لندني در اولين رو يا رويي برابر 
تيم سابقش گل بزند اما فرانك لمپارد اين 
كار را كرد و هر چند پس از به ثمر رساندن 
گل تساوي منچستر سيتي خوشحالي 

نكرد اما موجب سكته قلبي يكي از هواداران چلسي شد.

ته وز باز هم دعوت نشد 
تصور مي ش��د با تغييراتي كه در كادر 
فني تيم ملي آرژانتين بعد از رقابت هاي 
ج��ام جهاني صورت گرف��ت، كار لوس 
ته وز ديگر دغدغه اي ب��راي حضور در 
جمع آلبي سلسته نداشته باشد اما اعلام 
ليست جديد تيم ملي اين كشور از سوي 

تاتا سر مربي تازه آرژانتين نشان داد او نيز اعتقادي به ته وز ندارد.

ليگ ديوانه كننده انگلستان 
آقاي خاص فوتبال جهان معتقد است 
اتفاق��ات عجيب و غري��ب چند هفته 
نخست ليگ بر تر در فصل جاري نشان 
مي دهد كه اين رقابت ها يك تور نمنت 
خ��اص و متف��اوت نس��بت به س��اير 
ليگ هاي اروپاس��ت.  مورينيو معتقد 

است: اين ليگ ديگر ديوانه كننده شده است. 

سعيد احمديان- خبر نگار اعزامي »جوان« به اينچئون


